

- 美国EBSCO收录期刊
- 美国化学文摘(CA)收录期刊
- 中国科技核心期刊
- 中国科技论文统计源期刊
- 中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
- RCCSE中国核心学术期刊(A)



QK2109441

ISSN 1672-3244
CN 11-4980/R
CODEN ZKHWA6

中国口腔颌面外科杂志

ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI

2021年3月第19卷第2期第97~192页



CHINA JOURNAL OF
ORAL AND
MAXILLOFACIAL SURGERY

Vol. 19 No.2, March 2021

ISSN 1672-3244



9 771672 324213

03>

中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊
Official Journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, CSA
<http://www.cjoms.org>

万方数据

中国口腔颌面外科杂志



ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI

双月刊 2002年11月8日创刊 第19卷 第2期 第97~192页 2021年3月出版

【期刊基本参数】CN 11-4980/R * 2002 * b * A4 * 96 * zh+en * P * ¥15.00 * 4000 * 19 * 2020-03

主 管

国家卫生健康委员会
(100044 北京市西直门外南路1号)

主 办

中华口腔医学学会
100081 北京市海淀区中关村南大街18号
联系人:石淑芹, Tel:010-62116665

编 辑

《中国口腔颌面外科杂志》编辑委员会
200011 上海市制造局路639号
电话 021-53315290/63121780
传真 021-63121780
电子邮件

cnjoms@163.com

网 址

<http://www.cjoms.org>

新浪微博

<http://weibo.com/2166011802>

户名《中国口腔颌面外科杂志》杂志社

账号 1001017619006903917

工行上海市局门路支行

名 誉 主 编

邱蔚六(院士)

主 编

郑家伟

E-mail: davidzhengjw@hotmail.com

副 主 编

张志愿(院士) 王 兴

俞光岩 赵怡芳

责 任 编 辑

张辉红

E-mail: xiaoqi8720@163.com

出 版

精诚口腔医学期刊传媒有限责任公司

印 刷

上海商务联西印刷有限公司

国 内 发 行

中国邮政集团公司上海市分公司

国 外 总 发 行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱,100044)

国外代号 BM6874

定 购

全国各地邮局

邮发代号 4-759

邮 购

《中国口腔颌面外科杂志》编辑部

定 价

每期:15.00元 全年90.00元

中 国 标 准 连 续 出 版 物 号

ISSN 1672-3244

CODEN ZKHWA6

CN 11-4980/R

©2021年版权归《中国口腔颌面外科杂志》

编辑部所有

目 次

论 著

- 沉默Icmt基因对舌鳞癌 CAL-27 和 SCC-4 细胞增殖、
凋亡及细胞周期的影响 (97)
陈正岗,王奇民,童磊,王云英,徐晓娜,
王莹,韩红钰,盛善桂,王少如
- 口服硝酸盐对大鼠背部随意皮瓣的保护作用及机制探讨 (105)
庞宝兴,卜令学,贾暮云,袁荣涛,尚伟
- 核糖体蛋白 L29 在舌鳞状细胞癌中的表达及意义 (110)
孔宪琛,姜晓东,芦昕,禹雯怡,薛娇,张鹏,赵璐,袁荣涛
- 4种带蒂皮瓣修复35例累及口角的颊部洞穿性缺损效果比较 (116)
洪磊,陈伟良,袁开放,周斌,陈睿
- 关节腔臭氧浴联合物理疗法治疗颞下颌关节不可复性盘
前移位的效果评价 (121)
杨萍萍,席鹏,王晶,郭锦锦,盛广,买买提吐逊·吐尔地
- 牙冠去除技术拔除邻近下牙槽神经的49例阻生智牙临床分析 (126)
岳巍,李宏权,赵储欣,王国瑞
- 新辅助化疗治疗头颈部骨肉瘤单中心临床效果回顾 (132)
戴振霖,艾哈迈德·阿德热罕穆,陈一铭,汪轶,季彤
- 口腔癌浸润深度对改进肿瘤 TNM 分期及预后评价的影响 (138)
周凯,李恒勇,齐晓杰,葛胜优,孔钰,宋凯,
冯元勇,侯峰,史海磊,蒋艳霞,尚伟
- 2种早期预警评分方法对牙源性下行性坏死性纵隔感染患者
病情及风险的评估比较 (146)
李莉,沈萍,季萍萍,杨志胤,侯黎莉
- 国产数字化动态导航和数字化静态导板在口腔种植手术中的
精准度及手术时长分析 (151)
武玉鹏,梅东梅,张琦,王文雪,赵保东
- 基于机器学习的智牙拔除后疗效预测及分析 (156)
文振宇,郭雯瑾,冯爱民,李龙德,文世生
- 改良负压封闭引流术在游离皮瓣修复术后供区植皮中的应用 (163)
姚麟,郭萌萌,邓璋,曾威

临床总结

- 26 例乳牙挫入性外伤后保留患牙的回顾性分析 (167)
盛恺, 赖光云, 丁琴, 汪俊
- 39 例颌骨骨结构不良临床分析 (173)
林文清, 张旭辉, 郭珍珍, 胡砚平

临床指南

- ASCO 指南解读: “口腔和口咽鳞状细胞癌颈部管理” (177)
潘梦琪, 李志勇, 赵文权

综 述

- 牙槽骨增量骨皮质切开术的发展现状 (181)
朱磊, 于洪波
- 口腔颌面部静脉畸形诊治: 经验与进展 (186)
吴海威, 于森, 郑家伟

信 息

编委来函(115);本刊对医学论文中有关实验动物描述的要求(125);本刊对论文中使用缩略语的要求(150);关于出示论文基金资助证明的说明(162);《上海口腔医学》征订启事(166);《中国口腔颌面外科杂志》征订启事(172);本刊对文稿附图的要求(185)

《中国口腔颌面外科杂志》是中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊,所发表之图文,版权(含翻译权)均归中国口腔颌面外科杂志编辑部(出版人)所有。未经出版人书面许可,不得对本刊内容进行任何目的和形式的转载、转播及复制,包括转换成用于资料信息处理设施的机械、电子语言。

本刊实行通讯作者负责制,每篇论文均由 2~3 位同行评委(peer reviewer)独立审稿。发表的图文中所表达的任何内容与观点,均属作者个人的见解与意见,并不反映和代表《中国口腔颌面外科杂志》编辑部的立场和观点。有关所发表文章的任何问题,均由作者负责解释,出版人不承担任何与之相关的责任。

本刊已被《美国化学文摘》(CA)、EBSCO、中国学术期刊综合评价数据库、科技部中国科技论文统计源期刊、中国科技核心期刊、中文科技期刊数据库收录。

本杂志采用无酸纸(acid-free paper)印刷。



ADMINISTRATOR

National Health Committee of China
Lateral South Road, No. 1, Xizhi Gate,
100044 Beijing, China

SPONSOR

Chinese Stomatological Association (CSA)
Zhongguancun Southern Road, No.18, Haidian
District, 100081 Beijing, China. Correspondence
to SHI Shu-qin Tel:010-62116665

EDITOR

Editorial Board
China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery
No. 639, Zhi-Zao-Ju Road,
200011 Shanghai, China
Tel: 86-021-53315290, 63121780
Fax: 86-021-63121780
E-mail:cnjoms@163.com
Website: <http://www.cjoms.org>
Microblog at Sina:
<http://weibo.com/2166011802>
Account Number: 1001017619006903917

HONOR EDITOR-IN-CHIEF

QIU Wei-liu (Member of CAE)

EDITOR-IN-CHIEF

ZHENG Jia-wei
E-mail: davidzhengjw@hotmail.com

VICE EDITOR-IN-CHIEF

ZHANG Zhi-yuan (Member of CAE)
WANG Xing
YU Guang-yan
ZHAO Yi-fang

EXECUTIVE EDITOR

ZHANG Hui-hong
E-mail: xiaoqi8720@163.com

PUBLISHER

Jingcheng Dental Journal and Medical Co., Ltd.

TYPESETTING AND PRINTING

Shanghai Lianxi Commercial Print Co., Ltd.

OVERSEAS DISTRIBUTOR

China International Book
Trading Company, P.O. Box 399,
100044 Beijing, China,
Code No. BM6874

CHINA STANDARD SERIES NUMBER

ISSN 1672-3244
CODEN ZKHWA6
CN 11-4980/R

SUBSCRIPTIONS

Yearly Subscription Rates 90.00 RMB,
Single Issue 15.00 RMB

COPYRIGHT © 2021 by the Editorial

Department of China Journal of Oral and
Maxillofacial Surgery

CONTENTS

Original Articles

- Effects of silencing Icmt on the proliferation, apoptosis, and cell cycle of CAL-27 and SCC-4 cells (97)
CHEN Zheng-gang, WANG Qi-min, TONG Lei, WANG Yun-ying, XU Xiao-na, WANG Ying, HAN Hong-yu, SHENG Shan-gui, WANG Shao-ru
- The effect of dietary nitrate on rat dorsal random flap and its mechanism (105)
PANG Bao-xing, BU Ling-xue, JIA Mu-yun, YUAN Rong-tao, SHANG Wei
- Expression and significance of ribosomal protein L29 in tongue squamous cell carcinoma (110)
KONG Xian-chen, JIANG Xiao-dong, LU Xin, YU Wen-yi, XUE Jiao, ZHANG Peng, ZHAO Lu, YUAN Rong-tao
- Comparison of reconstruction outcomes of through-and-through buccal defects involving the labial commissure following tumor resection with 4 pedicled local flaps (116)
HONG Lei, CHEN Wei-liang, YUAN Kai-fang, ZHOU Bin, CHEN Rui
- Clinical efficacy of intra-articular ozone gas bath therapy combined with physiotherapy on temporomandibular anterior disc displacement without reduction (121)
YANG Ping-ping, XI Peng, WANG Jing, GUO Jin-jin, SHENG Guang, MAIMAITITUXUN Tuerdi
- Clinical analysis of 49 cases with coronectomy for extraction of impacted wisdom tooth contacting inferior alveolar nerves (126)
YUE Wei, LI Hong-quan, ZHAO Chu-xin, WANG Guo-rui
- Neoadjuvant chemotherapy in head and neck osteosarcoma: a retrospective study in single institute (132)
DAI Zhen-lin, AHMED·Abdelrehem, CHEN Yi-ming, WANG Yi, JI Tong
- Effect of depth of invasion of oral squamous cell carcinoma on improving TNM staging and prognostic evaluation (138)
ZHOU Kai, LI Heng-yong, QI Xiao-jie, GE Sheng-you, KONG Yu, SONG Kai, FENG Yuan-yong, HOU Feng, SHI Hai-lei, JIANG Yan-xia, SHANG Wei

- Comparison of two early warning scoring methods in evaluating the condition and risk of patients with odontogenic descending necrotizing mediastinitis (146)
LI Li, SHEN Ping, JI Ping-ping, YANG Zhi-yang, HOU Li-li
- Analysis of accuracy and operation time of domestic digital dynamic navigation and static guide in oral implant surgery (151)
WU Yu-peng, MEI Dong-mei, ZHANG Qi, WANG Wen-xue, ZHAO Bao-dong
- Machine learning based analysis and prediction of curative effect after extraction of wisdom teeth (156)
WEN Zhen-yu, GUO Wen-jin, FENG Ai-min, LI Long-de, WEN Shi-sheng
- Application of modified vacuum sealing drainage in reconstruction of free flap donor-site defects with full-thickness skin graft (163)
YAO Lin, GUO Meng-meng, DENG Zhang, ZENG Wei
- Application of modified vacuum sealing drainage in reconstruction of free flap donor-site defects with full-thickness skin graft (167)
YAO Lin, GUO Meng-meng, DENG Zhang, ZENG Wei

Clinical Reports

- A retrospective study on the prognosis of retaining injured deciduous teeth after intrusive luxation in 26 cases (173)
SHENG Kai, LAI Guang-yun, DING Qin, WANG Jun
- Osseous dysplasias of the jaws: review of 39 consecutive cases (177)
LIN Wen-qing, ZHANG Xu-hui, GUO Zhen-zhen, HU Yan-ping

Clinical Guidelines

- Interpretation of ASCO clinical practice guideline:management of the neck in squamous cell carcinoma of the oral cavity and oropharynx issued in 2019 (181)
PAN Meng-qi, LI Zhi-yong, ZHAO Wen-quan

Review Articles

- Research advances in augmented corticotomy-assisted surgical orthodontics (186)
ZHU Lei, YU Hong-bo
- Treatment of venous malformations in oral and maxillofacial region: clinical experiences, update and challenges ()
WU Hai-wei, YU Miao, ZHENG Jia-wei

News and Announcements

(125)(150)(162)(166)(172)(185)

China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery (CJOMS)(ISSN 1672-3244), an official journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, Chinese Stomatological Association (CSA), is designed to present the latest basic scientific and clinical findings of Oral and Maxillofacial Surgery in China. It is published bimonthly by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. Copyright © 2021 by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. All rights reserved. No contents are allowed to be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, for any purpose, without the written permission from the publisher.

All manuscripts are peer reviewed by two or three independent expert reviewers. **This journal is indexed and abstracted by Chemical Abstracts (CA), EBSCO Dentistry & Oral Sciences Source, Chinese Key Scientific and Technologic Journals, Chinese Academic Journals-CD(CAJ-CD) and SWIC.**

This Journal is printed on acid-free paper.

The information presented in the papers and the opinions expressed therein are those of the individual authors and not necessarily reflect the views of the Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. The publisher assumes no liability for any materials published in the journal. All statements are the responsibilities of the authors, particularly the corresponding author(s).

DenTech China 2021

www.dentech.com.cn

第二十五届 中国国际口腔器材展览会暨学术研讨会

The 25th China International Exhibition & Symposium on Dental Equipment, Technology & Products

2021.10.27-30

上海世博展览馆 Shanghai World Expo
Exhibition and Convention Center

主办单位：中国国际科技交流中心/上海交通大学医学院附属第九人民医院/国家口腔疾病临床医学研究中心
上海市口腔医学会/上海交通大学口腔医学院/上海博星展览有限公司

协办单位：上海市口腔医学研究所/同济大学口腔医学院/复旦大学附属口腔医院/上海健康医学院

Organized by: China Centre for International Science and Technology Exchange / Shanghai Ninth People's Hospital, Shanghai Jiao Tong University School of Medicine
National Clinical Research Center for Oral Diseases / Shanghai Stomatological Association / College of Stomatology, Shanghai Jiao Tong University
Shanghai Informa Markets ShowStar Exhibition Company Limited

Co-organized by: Shanghai Research Institute of Stomatology / School of Stomatology, Tongji University / Shanghai Stomatological Hospital, Fudan University
Shanghai University of Medicine & Health Science



添加官方微信
OFFICIAL WECHAT